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Protokół z posiedzenia plenarnego 

Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa Lubelskiego 

z dnia 1 marca 2024 r. 

Posiedzenie plenarne Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa Lubelskiego 

poprowadził Pan Marek Kołodziejczyk - Przewodniczący WRDS WL. Obrady odbyły się  

w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubelskiego w Lublinie przy ul. A. Grottgera 4  

w sali 063 na parterze. 

W posiedzeniu plenarnym udział w charakterze gości wzięli: 

Mieczysław Ryba – Gość Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego WL; 

Tomasz Sonntag - Gość Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego WL; 

Tomasz Pitucha – Przewodniczący SZR ds. Rynku Pracy, Zatrudnienia, Wynagrodzeń  

i Świadczeń Socjalnych WRDS WL; 

Andrzej Ryl – Przewodniczący SZR ds. Gospodarki, Innowacji i Rozwoju Przedsiębiorczości 

WRDS WL; 

Andrzej Wójcik – nowy członek Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego WL; 

Elżbieta Rejmak- Patyra - nowy członek Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego WL; 

Lucjan Bukryj - nowy członek Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego WL; 

Andrzej Kozłowski - nowy członek Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego WL; 

Sławomir Kamiński – Wiceprzewodniczący Komisji Międzyzakładowej NSZZ Solidarność 

Grupa Azoty Puławy S.A.; 

Wojciech Gibaszek – Zastępca Wójta Gminy Puławy; 

Renata Wyskwar – Przewodnicząca Związku Zawodowego Inżynierów i Techników Grupy 

Azoty Zakłady Azotowe „Puławy” S.A.; 

Sławomir Wręga – Przewodniczący Zarządu Związku Zawodowego Pracowników Ruchu 

Ciągłego Z.A. „Puławy” S.A.; 

Anna Czarnecka – Przewodnicząca Związku Zawodowego Kadra Azoty przy Zakładach 

Azotowych „Puławy” S.A.; 

Maciej Stańczuk – ekspert BCC. 

Imienna lista obecności z posiedzenia stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad posiedzenia plenarnego 

Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa Lubelskiego 

1. Otwarcie posiedzenia plenarnego Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego 

Województwa Lubelskiego. 

▪ Powitanie zaproszonych gości oraz członków WRDS WL; 

▪ Informacja o nagrywaniu posiedzenia ze względu na cele protokolarne; 

▪ Przyjęcie porządku obrad posiedzenia; 

▪ Przyjęcie protokołu z posiedzenia plenarnego z dnia 26 stycznia 2024 r. 
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2. Podziękowanie Panu Tomaszowi Sonntagowi, Panu Mieczysławowi Rybie za 

pracę na rzecz działalności Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego 

Województwa Lubelskiego. 

3. Podjęcie Uchwały Nr 4/2024 strony pracowników i pracodawców 

reprezentatywnych organizacji pracowników i organizacji pracodawców 

województwa lubelskiego w sprawie wspólnego ustalenia liczby 

przedstawicieli każdej z organizacji wchodzących w skład WRDS WL. 

4. Podjęcie Uchwały Nr 5/2024 WRDS WL w sprawie zmiany składu Prezydium 

WRDS. 

5. Wręczenie aktu powołania nowym członkom Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego Województwa Lubelskiego. 

6. Postulat Partnerów Społecznych zmierzający do zrównoważonego rozwoju 

zdegradowanych obszarów gospodarczych województw Polski Wschodniej  

w związku z drastycznym wzrostem płacy minimalnej od 01.01.2024 r. 

➢ Przedstawienie wyników prac Stałego Zespołu Roboczego ds. Rynku Pracy, 

Zatrudnienia, Wynagrodzeń i Świadczeń Socjalnych WRDS WL przez 

Przewodniczącego Zespołu; 

➢ Dyskusja członków Rady; 

➢ Przyjęcie Stanowiska WRDS WL; 

➢ Wskazanie adresatów przyjętego Stanowiska. 

7. Przerwa w obradach. 

8. „Sytuacja Grupy Azoty Zakłady Azotowe „Puławy” S.A. po przeprowadzonej 

konsolidacji i wejściu do Grupy Azoty oraz przedstawienie aktualnej sytuacji 

Zakładów Azotowych „Puławy” w kontekście funkcjonowania Grupy Azoty 

(wznowienie tematu z roku 2019)”. 

➢ Przedstawienie wyników prac Stałego Zespołu Roboczego ds. Gospodarki, 

Innowacji i Rozwoju Przedsiębiorczości WRDS WL przez Przewodniczącego 

Zespołu; 

➢ Dyskusja członków Rady oraz zaproszonych gości; 

➢ Przyjęcie Stanowiska WRDS WL; 

➢ Wskazanie adresatów przyjętego Stanowiska. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zakończenie posiedzenia. 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia plenarnego Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego 

Województwa Lubelskiego. 

Marek Kołodziejczyk– Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący WRDS WL powitał członków WRDS oraz zaproszonych gości. Następnie 

przeprowadził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad posiedzenia plenarnego WRDS WL 

oraz protokołu z posiedzenia WRDS WL z dnia 26 lutego 2024 r. W porządku obrad dokonano 

zmian w realizacji punktów 4 i 5 (zmiana kolejności). 
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Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad: 

Głosy za – 25 

Głosy przeciw – 0 

Głosy wstrzymane – 0 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z posiedzenia plenarnego WRDS WL z dnia  

26 lutego 2024 r.: 

Głosy za – 25 

Głosy przeciw – 0 

Głosy wstrzymane – 0 

Ad 2 Podziękowanie Panu Tomaszowi Sonntagowi, Panu Mieczysławowi Rybie za 

pracę na rzecz działalności Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa 

Lubelskiego. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący M. Kołodziejczyk wraz z Wiceprzewodniczącą W. Janczak wręczył 

podziękowania Panu T. Sonntagowi oraz Panu M. Rybie za pracę na rzecz działalności 

Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa Lubelskiego. 

Ad 3. Podjęcie Uchwały Nr 4/2024 strony pracowników i pracodawców 

reprezentatywnych organizacji pracowników i organizacji pracodawców województwa 

lubelskiego w sprawie wspólnego ustalenia liczby przedstawicieli każdej z organizacji 

wchodzących w skład WRDS WL. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący przekazał głos Wiceprzewodniczącej W. Janczak. 

Wiesława Janczak – Wiceprzewodnicząca WRDS WL, strona pracowników, OPZZ 

Wiceprzewodnicząca przedstawiła treść uchwały Nr 4/2024 WRDS WL. 

Uchwała Nr 4/2024 WRDS WL stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący WRDS WL przeprowadził głosownie nad uchwałą. 

Głosowanie nad przyjęciem Uchwały nr 4/2024 w sprawie zmiany uchwały Nr 1/2015 

strony pracowników i pracodawców reprezentatywnych organizacji pracowników 

i organizacji pracodawców województwa lubelskiego. 

Głosy za – 25 

Głosy przeciw – 0 

Głosy wstrzymane – 0 

Członkowie jednogłośnie przyjęli Uchwałę Nr 4/2024 WRDS WL. 

Ad 4. Wręczenie aktu powołania nowym członkom Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego Województwa Lubelskiego. 

Wiesława Janczak – Wiceprzewodnicząca WRDS WL, strona pracowników, OPZZ 

Wiceprzewodniczącą odczytała Zarządzenie Marszałka Województwa Lubelskiego: 
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„Dokonuje się następujących zmian w składzie Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego 

Województwa Lubelskiego utworzonej zarządzeniem nr 223/2015 Marszałka Województwa 

Lubelskiego z dnia 23 grudnia 2015 r. z późn. zm. w sprawie utworzenia Wojewódzkiej Rady 

Dialogu Społecznego Województwa Lubelskiego:  

1) działając na wniosek Pana Marka Kowalskiego Przewodniczącego Federacji 

Przedsiębiorców Polskich z dnia 28 marca 2023 r. do składu Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego Województwa Lubelskiego powołuję jako przedstawicieli strony 

pracodawców Pana Lucjana Bukryja, Pana Marka Wagnera i Pana Andrzeja 

Kozłowskiego; 

2) działając na wniosek Pani Wiesławy Janczak Przewodniczącej Rady OPZZ województwa 

lubelskiego z dnia 16 lutego 2024 r. do składu Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego 

Województwa Lubelskiego powołuję jako przedstawiciela strony pracowników Pana Marka 

Maraszka. 

3) działając na wniosek Pana Marka Kołodziejczyka Przewodniczącego Zarządu 

Wojewódzkiego Forum Związków Zawodowych Województwa Lubelskiego z dnia 

27 lutego 2024 r. do składu Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa 

Lubelskiego powołuję jako przedstawiciela strony pracowników Pana Andrzeja Wójcika. 

4) działając na wniosek Pana Krzysztofa Komorskiego Wojewody Lubelskiego z dnia 

28 lutego 2024 r. do składu Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa 

Lubelskiego powołuję jako przedstawiciela strony rządowej Panią Elżbietę Rejmak-Patyrę. 

5) działając na wniosek Pana Rafała Dutkiewicza Prezesa Zarządu Pracodawców 

Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 20 lutego 2024 r. ze składu Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego Województwa Lubelskiego odwołuję Pana Mariusza Filipka 

wiceprzewodniczącego Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa 

Lubelskiego.” 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący w imieniu Marszałka Województwa Lubelskiego Jarosława Stawiarskiego 

wręczył akty powołania nowym członkom WRDS WL. 

Ad 5. Podjęcie Uchwały Nr 5/2024 WRDS WL w sprawie zmiany składu Prezydium 

WRDS.  

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący WRDS WL przestawił Uchwałę Nr 5/2024 Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego Województwa Lubelskiego w sprawie zmiany składu Prezydium WRDS WL. Do 

składu został powołany jako przedstawiciel strony pracodawców Pan Lucjan Bukryj. 

Głosowanie nad przyjęciem Uchwały nr 5/2024 w sprawie zmiany składu Prezydium 

Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa Lubelskiego. 

Głosy za – 30 

Głosy przeciw – 0 

Głosy wstrzymane – 0 

Członkowie jednogłośnie przyjęli Uchwałę Nr 5/2024 WRDS WL. ( załącznik nr 3 do protokołu.) 
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Ad 6. Postulat Partnerów Społecznych zmierzający do zrównoważonego rozwoju 

zdegradowanych obszarów gospodarczych województw Polski Wschodniej 

w związku z drastycznym wzrostem płacy minimalnej od 01.01.2024 r.  

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący WRDS WL przeszedł do realizacji punktu 6 porządku obrad. Poprosił Pana 

Tomasza Pituchę o przedstawienie wyników pracy Stałego Zespołu Roboczego ds. Rynku 

Pracy, Zatrudnienia, Wynagrodzeń i Świadczeń Socjalnych WRDS WL. 

Tomasz Pitucha – Przewodniczący SZR ds. Rynku Pracy, Zatrudnienia, Wynagrodzeń 

i Świadczeń Socjalnych WRDS WL 

Pan T. Pitucha poinformował, że 21 lutego 2024 r. został wypracowany przez  SZR ds. Rynku 

Pracy, Zatrudnienia, Wynagrodzeń i Świadczeń Socjalnych WRDS WL materiał. Z uwagi na 

to, że nie wszystkie strony były obecne na posiedzeniu SZR niestety nie udało się stworzyć 

stanowiska zespołu, w którym zostało stwierdzone, że trzeba podjąć pilne prace i konsultacje 

zmierzające do obniżenia obciążeń pracodawców województwa jak innych regionów Polski 

wschodniej związanych ze wzrostem płacy minimalnej. Powiedział wszyscy obecni na 

posiedzeniu zespołu zauważyli, że zagadnienie poruszone w tym wystąpieniu jest jak 

najbardziej zasadne. Przewodniczący zespołu zaznaczył, że wystąpienie przedstawicieli 

Lewiatana w tym zakresie zostało lekko zmodyfikowane, ponieważ mniej stanowczo precyzuje 

to żądanie, które wydaje się trudne do zrealizowania w związku z równym traktowaniem 

pracodawców. Następnie przedstawił postulat wyrażony w materiale: Zwracamy się o podjęcie 

pilnych prac i konsultacji zmierzających do obniżenia obciążeń pracodawców Województwa 

Lubelskiego jak i innych regionów Polski Wschodniej związanych ze wzrostem płacy 

minimalnej. Jednym ze sposobów rozwiązania tego problemu może być obniżenie stawek 

obowiązkowych obciążeń pozapłacowych dla pracodawców Województwa Lubelskiego  

i innych pracodawców Polski Wschodniej, w szczególności mikro, małych i średnich 

przedsiębiorstw. Na zakończenie dodał, że z informacji jakie są w przestrzeni publicznej będzie 

przygotowana nowa metodologia dotycząca określenia płacy minimalnej uwzględniająca nie 

tylko sytuację pracowników ale również inne kryteria. Jak powiedział w roku takie decyzje mają 

zapadać i należałoby wzmocnić przedstawicielstwo WRDS WL w dyskusjach jakie będą toczyć 

się w Radzie Dialogu Społecznego w Warszawie. 

Dariusz Jodłowski – Konfederacja „Lewiatan” 

Pan D. Jodłowski podziękował za wypracowany materiał. Nie można w sposób niejednorodny 

zróżnicować minimalnej płacy w całym kraju, ponieważ musi być ona jednakowa. Dodał, aby 

w pierwszym akapicie zmienić zapis „pozostałych województw” na „Województw Polski 

Zachodniej”. 

Tomasz Pitucha – Przewodniczący SZR ds. Rynku Pracy, Zatrudnienia, Wynagrodzeń  

i Świadczeń Socjalnych WRDS WL 

Zdaniem Przewodniczącego Zespołu zmiana ta nie wyklucza nikogo, a zamysłem było 

wyostrzenie województwa lubelskiego. 

Dariusz Jodłowski – Konfederacja „Lewiatan” 

Zaznaczył, że pismo skierowane do Ministra Finansów było przygotowane przez Konfederacje 

Lewiatan oraz wszystkie związki regionalne ściany wschodniej. Dlatego też postulował, aby 

pozostawiać zapis „Województw Polski Zachodniej”. Natomiast w ostatnim zdaniu 
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zasugerował, aby wykreślić Województwa Lubelskiego i innych pracodawców Polski 

Wschodniej.  

Marzena Siek – Forum Związków Zawodowych  

Zdaniem Pani M. Siek stanowisko powinno być napisane od Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego Województwa Lubelskiego z informacją do pozostałych wojewódzkich Rad 

Dialogu Społecznego o podjęcie tej ścieżki i o złożenie pisma w tym temacie. Następnie 

dodała, że rolą WRDS WL jest wyodrębnić Województwo Lubelskie i wyjść z inicjatywą, aby 

kolejne WRDS się dołączyły. 

Dariusz Jodłowski – Konfederacja „Lewiatan” 

Pan D. Jodłowski powiedział, że z materiałów wynika, że PKB per capita na całej ścianie 

wschodniej ma tendencję spadkową, a rośnie w Polsce zachodniej. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący WRDS WL podsumował dyskusje i przychylił się do zmian zaproponowanych 

przez Pana D. Jodłowskiego. 

Mirosława Gałan – Wiceprzewodnicząca WRDS WL, Strona pracowników, BCC 

Pani M. Gałan podkreśliła, że jest bardzo słaba sytuacja małych i mikro przedsiębiorstw, więc 

trzeba przyjąć stanowisko i zmotywować inne województwa do jego przyjęcia. 

Maciej Nejkauf –  Niezależny Samorządy Związek Zawodowy „Solidarność” 

Pan M. Nejkauf stwierdził, że w tym postulacie nie ma wyznaczonych adresatów i trzeba 

przejść do głosowania nad przyjęciem stanowiskiem. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący przeszedł do głosowania przedstawionego stanowiska z naniesionymi 

poprawkami. 

Głosowanie nad przyjęciem Stanowiska Nr 1/2024 WRDS WL z dnia 1 marca 2024 r.  

w sprawie podjęcia działań zmierzających do zrównoważonego rozwoju obszarów 

gospodarczych województwa lubelskiego i pozostałych obszarów Polski Wschodniej  

w związku z drastycznym obciążeniem pracodawców w wyniku zasadnego wzrostu 

płacy minimalnej od 01.01.2024 r. 

Głosy za – 30 

Głosy przeciw – 0 

Głosy wstrzymane – 0 

Członkowie jednogłośnie przyjęli Stanowisko Nr 1/2024 WRDS WL. 

(załącznik nr 4 do protokołu). 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący przeszedł do ustalenia adresatów. 

Dariusz Jodłowski- Konfederacja „Lewiatan” 

Pan D. Jodłowski podał propozycje listy adresatów: Zaproponował, aby stanowisko zostało 

wysłane do Przewodniczącego Rady Dialogu Społecznego, Prezesa Rady ministrów, Ministra 

Finansów oraz do Wojewódzkich Rad Dialogu ściany wschodniej. 
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Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 

Głosowanie nad przyjęcie listy adresatów  

Głosy za – 30 

Głosy przeciw – 0 

Głosy wstrzymane – 0 

Członkowie jednogłośnie przyjęli zaproponowano listę adresatów. 

Dariusz Jodłowski- Konfederacja „Lewiatan” 

Podziękował za szybką i sprawną współprace. 

Tomasz Pitucha- Przewodniczący SZR ds. Rynku Pracy, Zatrudnienia, Wynagrodzeń 

i Świadczeń Socjalnych WRDS WL 

Pan T. Pitucha podziękował członkom Stałego Zespołu Roboczego za współpracę i prace nad 

stanowiskiem oraz całej Radzie za przyjęcie stanowiska. 

Ad 7.Przerwa w obradach. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Ad 8. „Sytuacja Grupy Azoty Zakłady Azotowe „Puławy” S.A. po przeprowadzonej 

konsolidacji i wejściu do Grupy Azoty oraz przedstawienie aktualnej sytuacji Zakładów 

Azotowych „Puławy” w kontekście funkcjonowania Grupy Azoty (wznowienie tematu  

z roku 2019)”. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący WRDS WL przywitał gości i poinformował o nagrywanym posiedzenia do 

celów protokolarnych, a następnie przeszedł do realizacji punktu 8. 

Dariusz Jodłowski- Konfederacja „Lewiatan” 

Pan D. Jodłowski podkreślił, że nie można się dopatrzeć przedstawiciela pracodawcy 

związkowców  zawodowych z Puław. Następnie został zadane pytanie warto prowadzić 

rozmowy na ten temat, czy możliwe jest cofnięcie tej fuzji, aby Azoty mogły funkcjonować tak 

jak wcześniej. Dla Lubelszczyzny bardzo ważne jest, żeby korzyści wynikające z tej 

perspektywy zostawały w naszym województwie, a jeśli nie, to czy jest możliwość przejęcia 

dominującej roli w grupie kapitałowej. 

Wiesława Janczak – Wiceprzewodnicząca WRDS WL, strona pracowników, OPZZ 

Pani W. Janczak zapytała radcę prawnego co można zrobić w takim przypadku jak nie ma 

przedstawiciela zarządu Azoty Puławy. Jak powiedziała jest zwiedziona, tym że nie ma władzy 

naszego województwa i tym jak traktowana jest perła Lubelszczyzny „Azoty Puławskie”. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący WRDS WL poprosił Pana A. Ryla o przedstawienie wyników pracy Stałego 

Zespołu Roboczego ds. Gospodarki, Innowacji i Rozwoju Przedsiębiorczości WRDS WL. 
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Sławomir Kamiński- Wiceprzewodniczący Komisji Międzyzakładowej NSZZ Solidarność 

Grupa Azoty Puławy S.A. 

Stanowisko, które zostało wypracowane może być przez Wojewódzką Radę Dialogu 

Społecznego Województwa Lubelskiego przegłosowane, ponieważ jest wypadkową wiedzy  

i świadomości poszczególnych jej uczestników. Następnie poprosił o zajęcie stanowiska  

w takiej formie w jakiej została ona przygotowana. Kolejno zasugerował aby stworzyć Stały 

Zespół Roboczy „Azoty Puławy”. Powodem tej propozycji jest to, że te sprawy są dynamiczne 

i się obecnie dzieją. 

Dariusz Jodłowski- Konfederacja „Lewiatan” 

Pan D. Jodłowski przyjął podziękowanie w imieniu WRDS WL oraz podsumował ciężką pracę 

nad sprawą PIWET Puławy. Następnie odniósł się do kwestii utworzenia kolejnego SZR. Jak 

powiedział zespoły pracują społecznie, ale najważniejsze decyzje i tak podejmuje WRDS WL 

na posiedzeniach plenarnych. 

Jan Siedlecki - Ogólnopolskie Porozumienie Związków Zawodowych 

Zdaniem Pana J. Siedleckiego stanowisko powinno być procedowane. Zaproponował, aby 

WRDS WL wydała oświadczenie lub stanowisko w sprawie niezadowolenia a wręcz oburzenia 

na brak obecności przedstawicieli Zarządu Azoty Puławy 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący przekazał głos panu A. Rylowi 

Wiesław Grzegorczyk - Niezależny Samorządy Związek Zawodowy „Solidarność” 

Zdaniem Pana W. Grzegorczyka należy zastanowić się na powołaniem zespołu i monitorować 

na bieżąco sytuację. 

Andrzej Ryl – Konfederacja „Lewiatan” Przewodniczący SZR ds. Gospodarki, Innowacji 

i Rozwoju Przedsiębiorczości 

Pan A. Ryl podziękował gościom oraz członkom SZR ds. Gospodarki, Innowacji i Rozwoju 

Przedsiębiorczości WRDS WL za współprace nad stanowiskiem. Podkreślił, że zespół jest 

obciążony pracą, ale niestety jest coraz trudniej wypracować stanowiska ze względu na małą 

frekwencje. Poinformował że to stanowisko zostało przyjęte w sposób elektroniczny.  

W związku z tym, że jest to praca społeczna zdaniem Przewodniczącego SZR powołanie 

dodatkowego zespołu nie ma sensu na tym poziomie. Następnie powiedział, że Pan P. Maj 

Prezydent Miasta Puławy poprosił przekazać, że chciał być obecny na posiedzeniu ale  

z przyczyn obowiązkowego uczestnictwa w uroczystości Pamięci Żołnierzy Wyklętych, nie 

mógł uczestniczyć. Przewodniczący przedstawił pismo, które zostało przesłane w związku  

z faktem nieobecności członków zarządu na posiedzeniu zespołu i przeszedł do omówienia 

wyników pracy zespołu. 

Stanowisko Nr 1/2024 SRZ ds. Gospodarki, Innowacji i Rozwoju Przedsiębiorczości WRDS 

WL z dnia 26 lutego 2024 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Sławomir Kamiński- Wiceprzewodniczący Komisji Międzyzakładowej NSZZ Solidarność 

Grupa Azoty Puławy S.A. 

Pan S. Kamiński wyraził zadowolenie z pomysłów przekazanych przez Pana A. Ryla, aby był 

to zespół troszeczkę szerszy również połączony z parlamentarzystami, przedstawicielami 

MAP. Zauważył że, to ma większy sens i jest to najskuteczniejsza forma współpracy. Na 
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zakończenie zaznaczył, że jeśli przedstawiciel WRDS WL byłby członkiem takiego zespołu to 

byłoby bardzo korzystne. 

Maciej Nejkauf – Niezależny Samorządy Związek Zawodowy „Solidarność” 

Powiedział, że w stanowisku jest zawarta informacja, że sytuacja ekonomiczna Azotów Puławy 

jest dramatyczna, wiec został wniesiony wniosek, żeby za pomocą pomocy publicznej 

oddłużyć ten zakład. Poinformował, od 1 stycznia 2025 r. Polska obejmie prezydencję  

w Radzie Europejskiej. Jest to pokazanie kierunku, aby polski rząd podjął działania 

zapobiegające przemieszczeniu przemysłu z Europy i poza. Jako współtwórca stanowiska 

popiera wniosek o przyjęcie stanowiska. 

Wiesław Grzegorczyk – Niezależny Samorządy Związek Zawodowy „Solidarność” 

Pan W Grzegorczyk przypomniał że w pierwszym stanowisku został wniesiony wniosek  

o włączenie zmiany struktury, aby Puławy były niezależne i mogły się rozwijać. Sytuacja jest 

ciężka np. nieskończona instalacja polipropylenu niestety, ale sprawia duże koszty na firmę, 

niekorzystny rynek, napływ towaru ze wschodu to wszystko prowadzi do trudniejszej sytuacji. 

W lutym czy nawet w marcu Grupa Azoty podjęła decyzje dotyczącą porozumienia 

finansowego. Zdaniem Pana W. Grzegorczyka należałoby wyłączyć zakłady Azotowe z Grupy, 

oddłużyć środki i wnosić o restrukturyzację bądź wyłączenie. 

Dariusz Jodłowski- Konfederacja „Lewiatan” 

Zdaniem Pana D. Jodłowskiego trzeba działać szybko i naciskać na poziomie decyzyjnym, 

czyli parlamentarnym, a nawet można wpłynąć na komisję Europejską. Temat oddłużenia, 

o który mówił Pan M. Nejkauf jest tematem bez którego chyba Zakłady Azotowe „Puławy’ sobie 

nie poradzą. Na zakończenie zasugerował, aby partnerzy społeczni wystosowali apel do 

strony rządowej w tej sprawie. 

Sławomir Kamiński- Wiceprzewodniczący Komisji Międzyzakładowej NSZZ Solidarność 

Grupa Azoty Puławy S.A. 

Forum zostało poinformowane że 27 lutego rozpoczyna się kolejne postępowanie układowe  

z bankami, które ma się skończyć pod koniec marca więc to jest dobry czas na podejmowanie 

różnych inicjatyw i dyskusji, dopóki to porozumienie z bankami nie jest zawarte. Jeśli w tym 

porozumieniu będą zawarte kamienie milowe np. zamykanie pewnych instalacji, to tego nie da 

się odkręcić. Następnie odniósł się do blokady portu i problemów logistycznych. Na 

zakończenie podkreślił, że w Polsce mówi się że nie sprowadzamy gazu, natomiast do 

produkcji nawozów jest wykorzystany wyłącznie gaz, więc można stwierdzić, że sprowadza 

się gaz w innej formie, więc to embargo jest nieskuteczne. 

Wiesława Janczak – Wiceprzewodnicząca WRDS WL, strona pracowników, OPZZ 

Zdaniem Wiceprzewodniczącej, pismo partnerów społecznych do strony rządowej nie będzie 

skuteczne, jeśli nie będzie stanowiskiem. Zasadnym byłoby wydelegować osobę 

reprezentującą WRDS WL i wtedy starać się dostać do ministerstwa. 

Dariusz Jodłowski – Konfederacja „Lewiatan” 

Podkreślił, aby w stanowisku/piśmie napisać konkretnie czego strona WRDS WL oczekuje. 
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Marek Maraszek – Ogólnopolskie Porozumienie Związków Zawodowych 

Pan M. Maraszek poinformował ze rozmawiał z Sekretarzem Generalnym Związku 

Zawodowego IndustriAll Europa, celem przedstawienia sytuacji. Sekretarz jest bardzo 

zainteresowana tym tematem i zaproponowała wsparcie w kwestii napływu nawozów 

rosyjskich na teren europejski i polski. 

Wiesław Grzegorczyk – Niezależny Samorządy Związek Zawodowy „Solidarność” 

Zaproponował, aby przejść do głosowania za przyjęciem stanowiska . 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący przeszedł do głosowania. Po głosowaniu zostało ustalana lista adresatów. 

Pan M. Kołodziejczyk stwierdził, że sprawa Azoty to nie tylko problem Grupy, ale też miasta 

Puławy. 

Głosowanie nad przyjęciem Stanowiska Nr 2/2024 WRDS WL z dnia 1 marca 2024 r.  

w sprawie sytuacji Grupy Azoty Zakłady Azotowe „Puławy” S.A. po przeprowadzonej 

konsolidacji i wejściu do Grupy Azoty oraz przedstawienia aktualnej sytuacji Zakładów 

Azotowych „Puławy” w kontekście funkcjonowania Grupy Azoty oraz w sprawie 

ogłoszonych przez nowy zarząd Grupy Azoty „najważniejszych celów i wyzwań” do 

realizacji. 

Głosy za – 27 

Głosy przeciw – 0 

Głosy wstrzymane – 0 

Członkowie jednogłośnie przyjęli Stanowisko Nr 1/2024 WRDS WL (załącznik nr 6). 

Andrzej Ryl- Konfederacja „Lewiatan” Przewodniczący SZR ds. Gospodarki, Innowacji 

i Rozwoju Przedsiębiorczości 

Pan Andrzej Ryl przekazał że na ostatniej sesji miasta Puław zostało przyjęte stanowisko  

w sprawie Zakładów Azoty Puławy, które zostało przesłane do ustalonych instytucji. Na 

zakończenie dodał, że w pracach zespołu uczestniczył Prezydent Puław, Wójt Gminy, Starosta 

i związki zawodowe. 

Eryk Ostapiuk- Forum Związków Zawodowych 

Pan E. Ostapiuk zaproponował, aby na kolejne posiedzenia plenarne zapraszać 

parlamentarzystów. 

Maciej Nejkauf - Niezależny Samorządy Związek Zawodowy „Solidarność” 

Zaproponował, aby skierować do Brukseli pismo z informacją jak wygląda sytuacja dialogu 

społecznego w Polsce. 

Dariusz Jodłowski- Konfederacja „Lewiatan” 

Zaproponował, aby oddelegować Pana M. Nejkaufa do napisania pisma. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Poprosił Wiceprzewodniczącą W. Janczak aby odczytała ostatni wypracowany akapit  

w Stanowisku Nr 2/2024 WRDS WL. 



11 
 

Wiesława Janczak – Wiceprzewodnicząca WRDS WL, strona pracowników, OPZZ 

Przedstawia ostatni poprawiony akapit: Wojewódzka Rada Dialogu Społecznego 

Województwa Lubelskiego żąda, że po transparentnym i dogłębnym zbadaniu sprawy Rząd 

RP podejmie odpowiednie kroki zmierzające do oddłużenia Zakładów Azotowych ,,Puławy’’ 

S.A., w postaci zaaprobowanej przez UE pomocy publicznej. W celu rekomendacji najbardziej 

optymalnych rozwiązań jw. oczekujemy pilnego spotkania Prezesa Rady Ministrów oraz 

Ministra Aktywów Państwowych z przedstawicielami Partnerów Społecznych Wojewódzkiej 

Rady Dialogu Społecznego Województwa Lubelskiego i zaproponowanymi przez nich 

ekspertami oraz parlamentarzystami Lubelszczyzny. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Zdaniem Przewodniczącego WRDS WL sprawę trzeba załatwić i każdy głos oraz działanie do 

rozwiązania tego problemu będzie dobre. 

Dariusz Jodłowski- Konfederacja „Lewiatan” 

Poprosił o lobbowanie stanowiska, aby rząd jak najszybciej odpowiedział. 

Sławomir Kamiński- Wiceprzewodniczący Komisji Międzyzakładowej NSZZ Solidarność 

Grupa Azoty Puławy S.A. 

Poprosił o szybkie doręczenie stanowiska, aby móc szybko działać w tej sprawie. 

Andrzej Ryl- Konfederacja „Lewiatan” Przewodniczący SZR ds. Gospodarki, Innowacji 

i Rozwoju Przedsiębiorczości 

Podziękował za współprace. 

Ad 9. Wolne wnioski. 
Brak 

Ad 10. Zakończenie posiedzenia. 

Marek Kołodziejczyk – Przewodniczący WRDS WL 

Przewodniczący WRDS WL podziękował wszystkim uczestnikom spotkania jak również 

Stałym Zespołom Roboczym WRDS WL i zakończył posiedzenie. 

Protokolant 

/-/Barbara Nowosadzka 

Przewodniczący 

Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego 

Województwa Lubelskiego 

/-/Marek Kołodziejczyk 
 

Załączniki: 

1. Imienna lista obecności z posiedzenia plenarnego WRDS WL w dniu 1 marca 2024 r. 

2. Uchwała Nr 4/2024 strony pracowników i pracodawców reprezentatywnych organizacji 

pracowników i organizacji pracodawców województwa lubelskiego w sprawie wspólnego 

ustalenia liczby przedstawicieli każdej z organizacji wchodzących w skład WRDS WL. 

3. Uchwała Nr 5/2024 w sprawie zmiany składu Prezydium Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego Województwa Lubelskiego. 
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4. Stanowisko Nr 1/2024 WRDS WL z dnia 1 marca 2024 r. w sprawie podjęcia działań 

zmierzających do zrównoważonego rozwoju obszarów gospodarczych województwa 

lubelskiego i pozostałych obszarów Polski Wschodniej w związku z drastycznym 

obciążeniem pracodawców w wyniku zasadnego wzrostu płacy minimalnej od 01.01.2024r. 

5. Stanowisko Nr 1/2024 SRZ ds. Gospodarki, Innowacji i Rozwoju Przedsiębiorczości WRDS 

WL z dnia 26 lutego 2024 r. 

6. Stanowisko Nr 2/2024 WRDS WL z dnia 1 marca 2024 r. w sprawie sytuacji Grupy Azoty 

Zakłady Azotowe „Puławy” S.A. po przeprowadzonej konsolidacji i wejściu do Grupy Azoty 

oraz przedstawienia aktualnej sytuacji Zakładów Azotowych „Puławy” w kontekście 

funkcjonowania Grupy Azoty oraz w sprawie ogłoszonych przez nowy zarząd Grupy Azoty 

„najważniejszych celów i wyzwań” do realizacji. 


